
Referat af skolebestyrelsesmødet onsdag d. 19.03.25. kl. 16.30-19.00 

Deltagere: Catrine S. Jespersen, Iben Bødker, Thea Mukai, Søren Lund-Olsen, Jacob Froulund Nørmølle, Pil 
Birkefeldt Møller Pedersen, Helle Servé, Berit Toft Hasselstrøm, Søren Marcussen, Klavs Heltoft, Lone Grosen. 

Fraværende: Aya Wael Matar, Ajmal Dawar og Irene Bak 

 Dagsorden 
Hvad handler punktet om, og er det til orientering 
(O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

Tid Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på 
beslutning, angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

Ansvar 
 

1. Velkommen og sang. 
 

16.30 ”Hilsen til Forårssolen” 
 

Thea/ Søren 

2. Godkendelse af referat fra d. 18.02.25. (B) 
Er godkendt pr mail 

16.35  Thea 

3. Godkendelse af dagsorden. (B) 
Her nævnes også punkter til evt. 
 

-   Thea 

4. Nyt fra ledelsen (O) 
 

16.40 Valg af AMR på skolen. 
Irene Bak blev genvalgt for lærer og Rasmus Jul 
blev genvalgt for pædagogerne. Begge for en 
fireårig periode. 
 
Der har været afholdt et PR-møde for det 
pædagogiske personale. 
Folkeskolens Kvalitetsprogramblev gennemgået. 
Ud fra et skriftligt oplæg fra et arkitektfirma blev 
der i grupper arbejdet med Wayfindig - dvs., 
hvordan f.eks. gange og trapper er kodet med 
farver og anden udsmykning, for at gøre det 
nemmere at orientere sig på skolen. 
 
5.a har kvalificeret sig til skole OL i København 
 
Fremadrettet: 
Næste skoleår får vi fire børnehaveklasser med i 
alt 98 børn. 
 
Der er indhentet tilbud på reparationer og 
eventuelle fornyelser af Lille Skolegård. 
 

Ledelsen 

5. Nyt fra SFO (O) 
 

16.55 Der arbejdes hen over foråret med tilpasninger i 
forhold til hverdagens struktur.  
Der kommer øgede krav til ’selvbestemmere’. De 
skal kunne klokken og administrere friheden, og 
det skal aftales mellem forældre og 
klassepædagog om barnet kan være 
selvbestemmer. Hvor ofte, der sendes børn, der 
selv skal gå hjem (selvbestemmer) bliver nedsat til 
hver halve time. Der sendes dog stadig børn til 
fritidsaktiviteter, når det passer til aktiviteten. 
 
Derudover arbejdes der med et tilbud til børn, der 
har behov for ekstra opmærksomhed. Der tildeles 
et fast lokale med tilknyttet personale. 
 

Søren M. 

6. Nyt fra medarbejdere (O) 
 

17.05 Der arbejdes i klasseteams med indsatser under 
temaet: Fællesskaber. 
  
Forberedelsen til Forårskoncerten er gået i gang. 
 

Irene og 
Helle 

7. Nyt fra elevrådet (O) 17.15 Begge råd har evalueret skolefesten. 
Især fællesspisning blev oplevet positivt. 
 

Elevrådsrep 
 



Øvrige tilbagemeldinger: 
- Juniorrådet synes mange snyder i 

kantinen. 
- Drengetoiletterne er lidt ulækre og især 

det ved Aula’en. 
- De venter utålmodigt på de nye 

multibaner.  
- De savner flere bevægelsestimer. 
- Mange bliver drillet, og der bliver sagt 

grimme racistiske ting i skolegården. Et 
emne skolebestyrelsen tager op ved 
næste bestyrelsesmøde. 
 

8. Nyt fra forældre (O) 17.25 Der bliver spurgt ind til om alle 6. klasser er blevet 
inviteret til at være med i skolepatruljen. Det bliver 
undersøgt nærmere. 
 
Der bliver givet udtryk for en oplevelse af, at F-
dage fungerer bedre ved de ældste klasser. Den 
anderledes struktur på dagen kan være vanskelig 
for de yngre børn at håndtere. Spørgsmålet er om 
det er en udfordring for alle eller for nogle børn. 
 

Thea 
 

9. Princip for klassesammenlægning (B) 
Arbejdsgruppen fremlægger deres udkast, 
og vi beslutter på baggrund af en kort 
drøftelse. 
 

17.35 Udvalget fremlægger forslaget til kommentering. 
 
Efter grundig drøftelse i skolebestyrelsen, og på 
baggrund af et meget flot forarbejde fra 
arbejdsgruppen, er princippet godkendt. 
 
Det vedtagne princip kan i nær fremtid findes på 
skolens hjemmeside. 
 

Pil, Berit, 
Søren O. 

 Kort pause, hvor vi tager lidt mad og 
arbejder videre 
 

17.55   

10. Regnskab og budget (O) 
Der er 3 bilag til dette punkt 
 

18.05 Regnskabet 2024 udviser et overskud på 1,2 
millioner kroner. Det er hovedsageligt begrundet i 
en lavere udgift til specialklasseelever end 
budgetteret. 
 
Merforbruget på undervisningspersonale skyldes 
et kalkuleret merforbrug ud fra det mindre forbrug 
til specialklasseelever. 
 
Regnskabet er godkendt. 
 
Budget 2025: 
Den øgede bevilling i forhold til sidste år skyldes et 
stigende elevtal, og skolen har fået 1,3 millioner 
kroner fra kommunes investeringspulje, som skal 
bruges til at gøre skolen bedre i stand til segregere 
færre elever til specialklasser. 
 
Det forventes, at der skal ansættes fem lærere til 
næste skoleår. 
 
Trods en øget bevilling til at dække udgiften til 
elever i eksterne specialklasser, er der stadig et 
merforbrug på ca. 4 millioner kroner. 
 
 

Klavs 



De igennem investeringspuljen tilført ekstra midler 
bruges på ekstra deletimer i klasserne svarende til 
i alt ca. 1,5 ansatte. 
 
Derudover er der fordelt andre to-voksen timer 
udover årgangene. 
 
Budgettet skal endeligt vedtages på næste 
bestyrelsesmøde. 
 

11. Lokale valgfag (O) 
 

18.25 Ny valgfagsstruktur med udbuddet af lokale 
valgfag fremlægges. 
 
Ledelsen har valgt, at de nye lokale valgfag ligger 
på 7. og 8. årgang, da 9. årgang ikke har tiden hertil 
grundet afgangseksaminerne. 
 
Det drøftes om E-sport på 9. årgang rummer de 
faglig kompetencemål for valgfag. 
Skolebestyrelsen ønsker at se fagbeskrivelsen af 
valgfaget E-sport og denne fremsendes til dem 
snarest muligt. 
 
Struktur og fagrække blev godkendt.  
 

Klavs 

12. Skolemadsordningen (D+B) 
Vi orienteres om rammen, og drøfter 
hvorvidt vi fortsat ønsker at lægge billet 
ind på denne ordning. 
 

18.30 Der er blevet udmeldt rammer herfor. 
 
Skolerne udvælges ved lodtrækning, hvis der er 
flere tilmeldte skoler end der er afsat midler til. 
 
Skolerne udvælges desuden ved lodtrækning til at 
afprøve en skolemadsordning uden 
forældrebetaling eller med en forældrebetaling på 
enten 15 kr. eller 25 kr. per måltid. 
 
Skolerne skal i forsøget afprøve 
skolemadsordningen i enten indskolingen, på 
mellemtrinnet eller i udskolingen. Der er derfor 
ikke tale om en forsøgsordning gældende for alle 
skolens elever. 
 
Den enkelte skole skal også angive, hvordan det 
forventes at tilrettelægge madordningen. Enten 
med lokal produktion eller via ekstern 
madleverandør. 
 
Det er ikke muligt at lave maden på Hasle Skole. 
Kan det foregå på den tidligere Frydenlundskole? 
Skoleledelse undersøger. 
 
Det er skolebestyrelsens udtalelse, at det er en 
forudsætning for deltagelse af Hasle Skole, at 
maden kan laves på den tidligere Frydenlundskole 
samt at maden bliver uden forældrebetaling. 
Vælges der en model med forældrebetaling vil 
deltagelse være frivillig. 
Der er ansøgningsfrist den 2. maj. 
Der afholdelse et webinar om ordningen den 28. 
marts, hvor ledelsen og evt. forældrerepræsentant 
deltager. 
Emnet drøftes på næste skolebestyrelsesmøde. 
 

Jacob 



13. Folkeskolens Kvalitetsprogram (O) 
Tilbagemelding fra Pædagogisk Råd 
 

18.30 Udsat Ledelsen 

14. Forårskoncerten (B) 
Hvem ønsker at være primus motor for 
skolebestyrelsens deltagelse/synlighed? 
 

18.40 Skolebestyrelsen deltager ikke til forårskoncerten i 
år 

Thea 

15. Indkomne beskeder i skolebestyrelsens 
postkasse (O) 
 

18.45 Der er modtaget en besked angående, hvorvidt 
skolens deltager i Morgensangsmissionen. Det 
bekræftes af skolen deltager. 
 

Catrine 

16. Evt. 
 

18.50 De skolebestyrelsesmedlemmer, der ikke har fået 
taget billeder bedes gå til Heidi på kontoret og få 
taget et, sådan at der kan komme billeder op på 
væggen ved kontoret. 
 
Skal der fortsat være sandwich på 
skolebestyrelsesmøderne, når disse afholdes kl. 
16.30-19? Ja- det ønskes. 
 
Pil orienterer om Masseeksperimentet, der er et 
forskningsprojekt fra 4.- 9. årgang, der har kørt 
flere år. Er det noget skolen er interesseret i? 
Skolens ledelse undersøger nærmere. 
 
Iben spørger efter plan for de syv træer og syv 
buske hun har skaffet til skolen. Klavs og Søren ser 
på mulighederne for, hvor de kan plantes. 
 
Iben spørger efter pris på nyt underlag på 
multibaner og muligheder for opstilling af 
fitnessredskaber. Klavs og Søren undersøger 
nærmere. 

Thea 

 

Næste møde er torsdag d. 24. april 2025 kl. 18.30-21.00 


